
ذخيره دارويي 345بيمار مبتلا به MPS در حال 
اتمام اس�ت، اما از آنجا كه دو شركت امريكايي 
توليدكنن�ده انحص�اري اي�ن دارو در جه�ان 
هس�تند، با تحريم هاي امريكا عليه كشورمان 
در عم�ل بيم�اران MPS تحري�م ش�ده اند و 
ش�ركت هاي امريكايي داروي اي�ن بيماران را 
به ما نمي فروش�د. وزير بهداشت هم در نامه اي 
به دبيركل سازمان جهاني بهداشت با انتقاد از 
تحريم هاي اقتصادي امريكا عليه ايران خطاب 
به وي تأكيد ك�رد: »مي خواهم به ش�ما اطلاع 
 MPS دهم كه صدها ك�ودك ايراني مبت�لا به
به دليل كمبود داروهاي ف�وق در معرض خطر 
مرگ و مي�ر و عوارض جانبي ق�رار گرفته اند.«

بيم��اري »موكوپلي س��اكاريدوز« يك گ��روه از 
بيماري هاي ژنتيكي - متابوليكي نادر اس��ت كه 
در طبقه بندي بيماري ها جزو بيماري هاي ذخيره 
ليزوزومي است. بيماري MPS يك بيماري پيش 
رونده اس��ت، ولي مي توان با تش��خيص زود رس 
از برخ��ي از علائم آن جلوگيري ك��رد. تعدادي از 
مبتلايان به اي��ن بيماري هم از نطر ذهني س��الم  
بوده و هم از لحاظ يادگيري و آموزش��ي مشكلي 
ندارند، ولي از نظر جسمي و بدني داراي مشكلات 
عديده اي  هستند و بدن آنها رشد نمي كند و تنها قد 
و وزن اين بچه ها تا سن هفت سالگي رشد مي كند. 
اين بيماري شيوع زيادي نداشته و با الگوي وراثت 
اتوزومي به ارث مي رسد كه از هر ۵۰ تا۱۰۰هزار نفر 
يك فرد به اين بيماري مبتلا مي شود. تنها شركتي 
كه داروهاي مختص اين بيماري را توليد مي كند، 
شركتي امريكايي اس��ت كه به دليل تحريم هاي 
امريكا عليه كش��ورمان حاضر نيس��ت به ما دارو 
بفروشد و حالا ذخاير دارويي بيماران مبتلا به اين 
بيماري در حال اتمام اس��ت.  بيماران MPS تنها 
بيماراني نيستند كه از تحريم ها و محروميت هاي 
خريد دارو رنج مي برند و بسياري ديگر از بيماران 
مبتلا ب��ه بيماري ه��اي خاص و ن��ادري همچون 
بيماران پروانه اي كه داروهاي انحصاري شركت هاي 
اروپايي يا امريكايي را دارند ه��م نمي دانند آيا در 

آينده دارويشان به دستشان مي رسد يا خير؟
 نزديك شدن ذخيره دارويي MPS به صفر

كيانوش جهانپور، سخنگوي سازمان غذا و دارو 
در حساب توئيتري خود با اش��اره به عدم عرضه 
داروهاي بيماران MPS از سوي شركت امريكايي 
به دليل تحريم هاي امريكا عليه كشورمان نوشت: 
»قرار بود داروهاي بيماران MPS از سوي شركت 
امريكايي توليدكننده اين دارو،  تأمين ش��ود كه 
به دلايل مختلف و به دنبال تحريم ها،  مستقيماً 
بيماران ايراني MPS را به نوعي مورد تحريم قرار 

دادند و اين دارو را در اختيار ما قرار ندادند.«
آنطور كه جهانپور خبر داده است، شايد در روزهاي 
آينده عملًا ذخي��ره دارويي ما در ح��وزه بيماران 
MPS صفر ش��ود. بنا به تأكي��د وي توليد داروي 
بيماران مبتلا به MPS در انحص��ار امريكا بوده و 
اكنون اين دارو مستقيماً از سوي امريكا تحريم شده 
اس��ت. بنابراين هيچ راهي براي دسترسي به اين 
داروها نداريم. حيات بيماران MPS از سوي ايالات 

متحده امريكا هدف گرفته شده است. 
به گفته س��خنگوي س��ازمان غذا و دارو اين رفتار 
غيرانساني امريكا به نوعي حيات و زندگي بيماران 

مبتلا به MPS را تحت تأثير قرار مي دهد. 
 تهديد تحريم 

سعيد نمكي هم دو روز پيش در نامه اي به »تدروس 
آدانوم« دبيركل سازمان جهاني بهداشت، با اشاره 
به تحريم هاي يك جانبه امريكا عليه ايران و با تأكيد 

بر اينكه ايرانيان قرباني جنگ اقتصادي هستند كه 
توس��ط دولت ايالات متحده امريكا تحميل شده، 
نوشت:» محدوديت هاي شديد اعمال شده توسط 
امريكا تهيه و واردات دارو و وسايل پزشكي را براي 
ش��هروندان ما غيرممكن كرده است. در حالي كه 
دولت امريكا مدعي است تحريم هاي اقتصادي آنان 
عليه ايران شامل دارو، مواد غذايي و وسايل پزشكي 
نمي شود، اما واشنگتن تقريباً تمام معاملات مالي 
ايران از طريق سيستم بانكي بين المللي را مسدود 

كرده است.«
بنا به تأكي��د نمك��ي، امريكا ب��ا اعم��ال قوانين 
س��خت گيرانه در حقيق��ت انج��ام معام��لات 
بشردوستانه توسط شركت ها را محدود كرده و مانع 

ورود كالاهايي پزشكي به ايران است. 
 جنايت عليه بشريت

وي خطاب به مدير كل سازمان جهاني بهداشت 

تصريح كرد:»امريكا با تحريم ايران، نه تنها متهم 
به انجام »تروريس��م اقتصادي« است بلكه عليه 
شهروندان ايراني دست به ارتكاب جنايت عليه 

بشريت زده است.«
نمكي با اش��اره ب��ه تحريم هاي امري��كا يادآور 
ش��د:»موانع عمده بر واردات مواد غذايي، دارو 
و وسايل پزش��كي و گزينه هاي درماني موجود 
بر بيماران ايراني تأثير گذاش��ته است. به طور 
خاص، من ب��ر تحريم هاي جدي��د امريكا عليه 
داروه��اي ۳۴۵ بيم��ار موكوپلي س��اكاريدوز 
)MPS( متذكر مي شوم كه دو شركت امريكايي 
مانع ارسال داروهاي اين نوع از بيماري به ايران 

مي شوند.«
وزي��ر بهداش��ت در اي��ن نام��ه تأكي��د كرده 
است:»جمهوري اسلامي ايران همواره براساس 
منافع مشترك و احترام متقابل به دنبال تعامل 
سازنده و عزتمندانه با جهان بوده است. در مقابل، 
ايالات متحده بدون توجه به حقوق بين الملل و 
منشور سازمان ملل با خروج يك جانبه از توافق 
هسته اي، تحريم هاي اقتصادي عليه ايران اعمال 

كرده است.«
وي هدفش از نوش��تن اي��ن نامه ب��ه مدير كل 
سازمان بهداش��ت جهاني را اين گونه بيان كرده 
است:»مي خواهم به ش��ما اطلاع دهم كه صدها 
كودك ايراني مبتلا به MPS ب��ه دليل كمبود 
داروهاي ف��وق در معرض خطر م��رگ و مير و 

عوارض جانبي قرار گرفته اند.«
پيش از اي��ن نيز وزير بهداش��ت نام��ه ديگري 
به دبيركل س��ازمان جهاني بهداش��ت نوشته و 
ش��رايط بيماران ايران به دليل محدوديت هاي 
تحريمي را شرح داده بود. نامه اي كه انگار هيچ 
نتيجه اي نداش��ت، به گونه اي كه نمكي در نامه 
اخيرش اش��اره اي هم به نامه گذش��ته كرده و 
نوشته است:»به دنبال نامه قبلي من در تاريخ ۱۷ 
نوامبر )۲۶ آبان( ۲۰۱۹، اوضاع بدتر شده است و 
ما براي رفع اين اوضاع وخي��م، مطلقاً اقدامي از 
جامعه بين المللي و به ويژه هيچ يك از نمايندگان 

سازمان ملل نديده ايم.«
محسن اس��دي لاري، مديركل امور بين الملل 
وزارت بهداش��ت هم در واكنش به تحريم هاي 
دارويي امريكا و رنج بيماران بزرگ  Mps  از عدم 
تأمين داروهايشان در اين باره در حساب توئيتري 
خود نوشت:»در حالي كه جهان سال نو ميلادي 
را جش��ن مي گيرد، بيم��اران MPS در ايران به 
دليل امتناع دو شركت داروسازي امريكا از ارائه 
محص��ولات انحصاري خود به ك��ودكان بيگناه 

ايراني، از بيماري به شدت رنج مي برند.«
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وزارت كشور انتخابات شوراي عالي استان ها را ابطال كرد

شام آخر آقاي رئيس !

معاون حقوق بشر قوه قضائيه: 

حقوق بشر، ويترين تبليغات نيست

MPS مرگ تدريجي و مظلومانه 345 بيمار مبتلا به
نامه وزير بهداشت به دبيركل سازمان جهاني بهداشت: 

امريكا ارسال دارو و انجام معاملات بشردوستانه ازسوي شركت ها را هم تحريم كرده است

اخي�ر  انتخاب�ات     از شهر
هيئت رئيسه شوراي 
عالي استان ها با نامه وزارت كشور باطل شد. بنا 
بر نامه ابطال وزارت كشور، سه عضو خوزستاني 
هم بايد در انتخابات حاضر مي بودند، ولي حضور 
نداشتند و همين موضوع سبب ابطال انتخابات 
هيئت رئيسه شوراي عالي استان ها شد. فارغ از 
اين موضع رسمي خبرهايي همچون كارت هديه، 
كيف چرمي، هارد كامپيوتر، ترمه، شام به دعوت 
ش�هردار تهران هم در انتخابات شوراي عالي 
استان ها مطرح بود كه از همان موقع شائبه ها را 
درب�اره اي�ن انتخاب�ات پررن�گ ك�رده ب�ود. 
 سومين دوره انتخابات هيئت رئيسه شوراي عالي 
استان ها با حاشيه هاي بسياري همراه بود. در اين 
انتخابات به رغم غيبت چندتن از اعضاي ش��وراي 
عالي اس��تان ها مرتضي الويري ب��ه عنوان رئيس 
انتخاب ش��د. با برگزاري انتخابات هيئت رئيس��ه 
خبرها حاكي از برگزاري مهماني به ميزباني شهردار 
تهران ب��ود. در اين انتخابات در مرحل��ه اول براي 
تصاحب رياس��ت شوراي عالي اس��تان ها عليرضا 
احمدي از قم و مرتضي الويري از تهران با همديگر 
رقابت كردند كه در مرحله نخست الويري ۳۵رأي و 
احمدي ۳۴ رأي را كسب كردند و با توجه به قوانين 
مبني بر اينك��ه رئيس بايد اكثري��ت آرا را به خود 
اختصاص دهد، بار ديگر انتخابات كانديداها براي 
تصاحب رياست شوراي عالي استان ها برگزار شد 
كه در نوبت دوم الويري با كسب ۴۰رأي و احمدي 

با ۲8رأي توانست به عنوان رئيس سال سوم شوراي 
عالي استان ها در دوره پنجم انتخاب شود. 

در اين خصوص عليرضا احم��دي، نماينده مردم 
اس��تان قم در ش��وراي عالي اس��تان  ها و يكي از 
كانديداهاي تصاحب رياست شوراي عالي استان ها 
به خبرنگاران گفته بود، انتخابات به گونه اي برگزار 
شد كه برخي دوس��تان آن را مهندسي مديريت 

كرده بودند. 
وي تصريح كرد: برخي اعضاي شوراي عالي استان ها 
شام را مهمان شهردار تهران بودند و در واقع مهماني 
ويژه اي براي برخ��ي از اعض��ا در مجموعه اراضي 

عباس آب��اد گرفته ش��د و هداياي��ي از قبيل هارد 
كامپيوتر، كيف چرم نوي��ن و ترمه به ارزش حدود 

۳/۵ ميليون به مهمانان حاضر داده شده است.
 همچنين الويري رئيس ش��وراي عالي اس��تان ها 
درخص��وص عدم حض��ور س��ه نماينده اس��تان 
خوزستان در ش��وراي عالي استان ها تصريح كرد: 
دو نفر از نمايندگان خوزس��تان شكايتي به ديوان 
عدالت اداري داشتند و رأي ديوان هم مبني بر اين 
بود كه اين سه نماينده در جلسه حضور پيدا نكنند 
و مجدداً طي انتخاباتي سه عضو جديد به شوراي 
عالي استان ها معرفي ش��وند كه مديركل بازرسي 

استان خوزس��تان به اين موضوع ايراد گرفت و دو 
هفته تا ۲۴ آذرماه فرصت داده شد اين افراد تأييد و 

به شوراي عالي استان ها معرفي شوند. 
رئيس شوراي عالي استان ها با تأكيد بر اينكه موضوع 
دادن هدايا يك مسئله متداول است و در طول سال 
اتفاق مي افتد، افزود: شب انتخابات  اعضاي شوراي 
عالي استان ها ميهمان شهردار بودند و در واقع تاريخ 
دعوت را دستگاه ها مش��خص مي كنند و اعضاي 
شوراي عالي هم كه ماهي يك بار به تهران مي آيند، 

در اين جلسات شركت مي كنند. 
 در ادامه واكنش ها به اهداي هدايا به اعضاي شوراي 
عالي استان ها شهردار تهران اعلام كرد، هدايا به اين 
رقم نبوده اند و رقم آن نيز دقيق نيست. طبيعي است 
كه اعضاي شورايعالي استان ها را به اراضي عباس آباد 
دعوت مي كنيم و هدايايي به آنها مي دهيم! اين كار 
مرسوم است و وقتي ما هم به استان ها مي رويم اين 

كار نيز صورت مي گيرد. 
همه اين حواشي در نهايت به اين موضوع ختم شد 
كه وزارت كش��ور اين انتخابات پرحاشيه را ابطال 
كند. به گفته عليرضا احمدي، عضو شوراي عالي 
استان ها طبق نامه اي كه از سوي وزارت كشور به 
شوراي عالي استان ها ارسال شده است، انتخابات 
اخير هيئت رئيسه شوراي عالي استان ها كه الويري 
به عنوان رئيس در آن انتخاب شده، ابطال و مجدداً 
بايد انتخابات هيئت رئيسه با نظارت وزارت كشور 
برگزار شود و ناظر وزارت كشور هم در اين انتخابات 

بايد حضور داشته باشد. 

از  تكري�م  آيي�ن     قضايي
محمدجواد لاريجاني 
و معارفه علي باقري كني معاون امور بين الملل 
و حقوق بشر قوه قضائيه روز گذشته انجام شد. 
علي باقري كني در مراسم معارفه خود به عنوان 
معاون امور بين الملل و حقوق بش��ر قوه قضائيه 
اظهار كرد: در طول ۴۰ س��ال گذشته ساختار و 
س��ازوكار جمهوري اس��لامي به گونه اي بود كه 
دستاورد هاي بي بديلي در عرصه عدالت گستري 
داشته است، ولي در تبيين و ارائه و نشر آن براي 

اينكه اين فضيلت در جمهوري اس��لامي توسعه 
ياب��د كم كاري هايي صورت گرفته اس��ت.  وي با 
بيان اينكه اين كم كاري ها موجب شد، حتي مقام 
معظم رهبري در بياني��ه گام دوم نارضايتي هاي 
خودشان را ابراز كنند، افزود: مقام رهبري فرمودند 
كه كارهاي زي��ادي در زمينه اج��راي عدالت در 
جمهوري اسلامي انجام شده البته فاصله ما تا آن 
آرمان ها خيلي زياد است؛ اما همين مقداري هم 
كه كار انجام شده در ارائه و تبيين آن، كار درخور 
و خيلي مناسب انجام نشده اس��ت.  معاون امور 

بين الملل و حقوق بش��ر قوه قضائيه تأكيد كرد: 
ما حقوق بش��ر را يك كالاي لوك��س نمي دانيم 
كه هنگام تبليغات انتخاباتي ب��ه عنوان دكور در 
ويترين تبليغات از آن اس��تفاده كنيم و بعد هم 
آن را كنار بگذاريم و به زعم خودمان بخواهيم در 
فراموش نامه افكار عمومي آن را دفن كنيم.  دبير 
ستاد حقوق بشر افزود: براي اينكه منفعل نشويم 
بايد خودمان توليد داشته باش��يم. اگر خودمان 
توليد داشته باش��يم چه در داخل و چه در بيرون 
مي توانيم نقش آفرين باش��يم، آنجاست كه آنها 

هستند از ما در هراسند چراكه محصولات حقوق 
بشري ما مطابق با فطرت و سرشت انسان هاست و 

اين مورد اقبال قرار مي گيرد. 
لاريجاني هم با اشاره به انتصاب دكتر باقري كني 
در س��مت معاونت امور بين  الملل و حقوق بشر 
قوه قضائيه گفت: بنده نيز براي انتصاب ايش��ان 
رايزني كردم، آقاي باقري پركار و تازه نفس است، 
بايد فرصت دهيم اين نسل مديريت را به دست 
بگيرند و در اين راه تمام تلاش خود را براي كمك 

به ايشان خواهيم كرد. 

در اين ستون پيام ها،  متن ها، عكس نوشت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر ش�ده در فضاي مجازي را منتش�ر خواهيم كرد؛ بدون 
هيچ گونه توضيح و تفسير. بازنشر اين موارد هم به منزله تأييد 

يا رد محتواي هيچ كدام از آنها نيست. 
-----------------------------------------------------

 فاطمه اسدي با انتشار اين عكس و هش�تك همسر جانباز 
توئيت زد: روزت مبارك بانوي زينبي... 

-----------------------------------------------------

  كانال نود اقتصادي با انتش�ار اين عكس نوش�ت: تسهيلات 
چن��د ۱۰۰ميليون توماني بان��ك صادرات به اعض��اي هيئت مديره و 
مديرانش با نرخ سود صفر درصد! براساس سندي كه به دست خبرنگار 
»نود اقتصادي« رسيده است، بانك صادرات به اعضاي هيئت مديره و 
برخي معاونانش، رقم هاي قابل توجهي وام با نرخ سود صفر درصد داده 
است. جالب اينجاست در ستون بازپرداخت تسهيلات )مدت قرارداد(، 
به زمان مشخصي اشاره نشده است. گفتني است، امير يوسفيان عضو 
هيئت مديره، رضا صديق قائم مقام مديرعامل، غلام صوري عضو سابق 
هيئت مديره، احمد بهشتي لنگرودي، معاون اعتبارات بانك و مصطفي 
رحيمي شهواري معاون شعب و بازاريابي از جمله افرادي هستند كه 

اين تسهيلات را با نرخ سود صفر درصد دريافت كرده اند. 
-----------------------------------------------------

 شيما محمدي توئيت زد: 
 به كنسولگري ايران در عراق حمله شد

بي بي سي فارسي: تظاهركنندگان عراقي با حمله به كنسولگري ايران، 
به دخالت و نفوذ ايران در عراق اعتراض كردند.

به سفارت امريكا در عراق حمله شد
بي بي سي فارس��ي: نيروها تحت نفوذ ايران به س��فارت امريكا حمله 

كردند !
-----------------------------------------------------

 صادق نيكو توئيت زد: توي امريكا حدود ۴درصد مردم خودشون 
رو همجنس گرا مي دونن، ولي همين م��ردم امريكا فكر مي كنن، ۲۴ 
درصد امريكايي ها همجنس گرا هس��تن! چرا؟! چون رسانه ها بيش از 
اندازه روي همجنس گرايي مانور ميدن و ترويجش مي كنن و به قول 
رسانه هاشون »امريكايي ها هنوز جمعيت همجنس گراها را بسيار دست 

بالا مي گيرند!«
-----------------------------------------------------

 محسن علوي توئيت زد:  اول گفتن مسكن مهر مزخرفه، حذفش 
كردن بعد همونو كپي كردن به نام مسكن ملي! بعد كارت سوخت كه 
حذف كرده بودن رو كپي كردن! بعدم داستان سهميه بندي كه گفته 
بودن اخ و تفه! افتتاح هاي تكراري هم كه نگم ديگه! الانم طرح شبنم 
كه حذف كرده بودن با يه اسم ديگه برگردوندن! دولته يا برنامه كپي 

پيست؟!
-----------------------------------------------------

 سلمانه يعقوبي با انتشار اين عكس توئيت زد: كاري به پوستر 
سومين سالگردش ندارم، اما فرصتي براي تبيين انديشه هاي فاطمي 
سياستمدار و مفسر قرآن! آخه چرا؟! دوران رأي گرفتن با شعار سه سيد 
فاطمي گذش��ته ها! با اين اوصاف حتماً اوني كه با انديشه فاطمي روز 

عاشورا ميرفته سدلتيان عمه ما بوده!
-----------------------------------------------------

 عليرضا دهقاني، مجري شبكه 3 با انتشار اين تصوير توئيت 
زد:  در مراس��م بدرقه تيم ملي اميد وريا غفوري با تلويزيون مصاحبه 

كرد!
-----------------------------------------------------

 بهنام خدير نوش�ت: يه ش��خصي به نام آرمان زده يه دختره رو 
كشته و تيكه تيكه كرده و تيكه هاي بدن دختره رو تو چمدون گذاشته 
و مفقودالاثر كرده اونم فقط به خاطر اينكه دختره گفته باهات ازدواج 
نمي كنم )شايد درخواست ديگه اي هم بوده كه دختره نذاشته، هنوز 
ثابت نشده(. حالا س��لبريتي هاي نون به نرخ روزخور كه پشت مردم 
نبودن به صورت هماهنگ پست گذاشتن كه آرمان اعدام نشه، روتون 
ميشه همچين درخواس��تي از خانواده دختره بكنيد؟ پسره همچين 
جنايتي كه تو خود امريكا اعدام داره انجام داده بعد شما ميگيد اعدام 
نشه؟ پول گرفتيد يا آرمان شخص مهميه؟ يه لحظه فكر كنيد يه پسر با 
ناموستون همچين كاري بكنه، ميتونيد اين جنايت رو ببخشيد؟ هنوز 
مشخص نيست كه تو اون خونه چه جنايت هاي ديگه اي هم انجام شده 

كه اثبات نشده. 
-----------------------------------------------------

  زهرا حامدي هم در همين رابطه توئيت زد: بي رحمانه تر از اين 
كمپين سلبريتي ها براي تحت فشار گذاشتن يك خانواده داغدار كه 
دخترشون شش سال پيش كشته شده، جسدش تكه تكه و در سطل 
آشغال انداخته ش��ده و قاتل اون موقع نگفته جسد رو كجا رها كرده، 

وجود نداره. دريغ از دوزار اخلاق از اين جماعت كاسب مآب. 

كبري فرشچي 

 امير صياد شيرازي مس��ئول مركز حفاظت از فوك خزري با ارسال 
نامه اي به دادسراي كاركنان دولت نسبت به اجراي طرح گردشگري 
آشوراده كه باعث تخريب قلمرو زيستي حيات وحش به ويژه گونه در 

معرض انقراض فوك خزري مي شود، هشدار داد. 
 حسام الدين علامه سرپرست دبيرخانه شوراي ملي سالمندان كشور 
با اشاره به اينكه تاكنون هيچ پيمايشي درباره سالمندآزاري انجام نشده 
بود، گفت: تنها ۱۵۳ميليون تومان براي تحقق س��ند ملي سالمندي 

اختصاص داده شده است. 

دولت بيمه زنان سرپرست خانوار را
 از بودجه 99 حذف كرد

تلاش مجلس براي اختصاص رديف بودجه 400ميلياردي
براي بيمه زنان سرپرست خانوار 

در حال�ي ك�ه مع�اون برنامه ري�زي و هماهنگ�ي معاون�ت امور 
زنان و خان�واده رياس�ت جمهوري از رش�د ۱۹درص�دي بودجه 
ام�ور زن�ان و خان�واده در س�ال ۹۹ خب�ر داده اس�ت، در لايحه 
ارس�الي دولت به مجل�س بودجه بيمه زن�ان سرپرس�ت خانوار 
و زنان بدسرپرس�ت حذف ش�ده اس�ت! در عوض بخ�ش اعظم 
بودجه اي�ن معاونت ب�ه ارتقاي ش�اخص هاي عدالت جنس�يتي 
اختصاص داده ش�ده اس�ت. حالا مجلس�ي ها خودش�ان دس�ت 
ب�ه كار ش�ده اند و براي بيم�ه زنان سرپرس�ت خانوار پيش�نهاد 
بودجه 400 ميليارد توماني داده اند؛ بودجه اي كه به نظر نمي رسد 
چن�دان دردي از اين زن�ان را دوا كن�د، اما در براب�ر كار دولت در 
حذف بودجه بيمه اي�ن بخش از جامع�ه زنان، قابل توجه اس�ت. 
زنان سرپرست خانوار و زنان بدسرپرست اگرچه يكي از مهم ترين اقشار 
جامعه محسوب مي شوند، بنا به شرايط خاصشان شانه به شانه آسيب ها 
قدم برمي دارند، اما دولت در لايحه بودجه س��ال ۹۹ نشان داد كه اين 

بخش از جامعه برايش اهميتي ندارد!
 تفاوت بودجه زنان در ۹۹ با ۹8

آن طور كه طيبه سياوشي عضو كميسيون فرهنگي مجلس درخصوص 
بودجه زنان در لايحه س��ال ۹۹ گفته است، اظهار كرد:»لايحه بودجه 
امسال حوزه زنان با لايحه سال ۹۷ تفاوت هايي دارد كه اولين تفاوت 
آن حذف جز ۱۹ و ۲۲ از تبصره ۱۴ اس��ت ك��ه درخصوص بيمه زنان 
سرپرست خانوار و زنان بدسرپرست مي باش��د كه اين مورد در قانون 

بودجه پارسال وجود داشت، ولي امسال حذف شده است.«
به گفته وي، امس��ال بودج��ه معاونت ام��ور زنان و خانواده رياس��ت 
جمهوري ۲۵ميليارد تومان يعني ۱۹درصد افزايش داشته، در حالي كه 
سال گذشته ۲۱ ميليارد تومان بوده است. از سوي ديگر بودجه شوراي 
فرهنگي اجتماعي زنان هم ۱8درصد كاهش داش��ته است. موضوعي 
كه سياوشي در واكنش به آن مي گويد:»اين مسئله هم به دليل حذف 
برنامه پژوهش هاي كاربردي ذيل عالي انق��لاب فرهنگي بوده و علت 

حذف آن هم مشخص نيست.«
 اختصاص قسمت اعظم بودجه زنان براي عدالت جنسيتي 

زهرا جواهريان مع��اون برنامه ريزي و هماهنگ��ي معاونت امور زنان و 
خانواده رياست جمهوري هم با اشاره به اين افزايش ۱۹درصدي بودجه 
معاونت زنان وقتي مي خواهد درباره محل هزينه كرد اين بودجه توضيح 
بدهد، تصريح مي كند:»طرح ش��اخص هاي عدالت جنسيتي يكي از 
مهم ترين برنامه هايي است كه معاونت در سه ماهه آخر سال ۹8 و به 
طور ويژه در س��ال ۹۹ آن را پيگيري مي كند و قطعاً بخش اعظمي از 

اعتبارات سال ۹۹ به اين موضوع اختصاص دارد.«
 مجلس بودجه بيمه زنان سرپرست خانوار را اضافه كرد

در حال حاضر مجلسي ها خودشان براي تعيين رديف بودجه بيمه زنان 
سرپرست خانوار و بدسرپرست آستين بالا زده اند. زهرا ساعي، رئيس 
كميته جوانان، زنان و خانواده كميسيون اجتماعي مجلس از تصويب 
پيش��نهاد تعيين مبلغ۴۰۰ميليارد تومان براي بيمه زنان سرپرست 
خانوار و تعيين رديفي براي كاهش آسيب هاي اجتماعي در بودجه ۹۹ 
جهت ارائه در كميسيون تلفيق خبر مي دهد.  به گفته وي، براساس روال 
سنوات گذشته در كميسيون اجتماعي تلاش كرديم همچون بودجه 
سه سال گذشته رديفي به بيمه زنان سرپرست خانوار تخصيص داده 
شود، كمااينكه در بودجه ۹۷ مبلغ ۲۷۰ميليارد تومان و در بودجه ۹8 
مبلغ ۳۰۰ميليارد تومان به اين بخش تخصيص داده شد. ساعي تأكيد 
مي كند:»اين پيشنهاد از مطالبات فراكسيون زنان مجلس بوده كه در 
كميسيون اجتماعي آن را به طور ويژه پيگيري كرديم تا اينكه مصوب به 
كميسيون تلفيق بودجه ۹۹ فرستاده شد.« رئيس كميته جوانان، زنان و 
خانواده كميسيون اجتماعي مجلس شوراي اسلامي به تصويب شدن 

اين بودجه پيشنهادي در صحن علني مجلس خوش بين است. 

60 درصد وسايل نقليه عمومي
 پايتخت آلاينده اند

۶0 درصد وس�ايل نقليه عمومي در تهران فرس�وده و آلاينده  اند. 
مناب�ع آلاين�ده ثابت و متح�رك هم منش�أ بي�ش از ۷0درصدي 
از آلودگي هس�تند. در اي�ن ميان به دلي�ل كمبود وس�ايل نقليه 
عموم�ي، موتورس�يكلت ها و خودروه�اي جمع�ي و ش�خصي 
فرسوده بيش�ترين س�هم توليد آلودگي هواي پايتخت را دارند. 
افزاي��ش ۲۰۰درصدي خودروها و ۱۲۰درصدي موتورس��يكلت ها طي 
۱۰س��ال اخير حاكي از ادامه رشد تقاضاي س��فر دارد. استانداردنبودن 
خودرو هاي توليدي س��بب ش��ده تا حتي خودرو هاي نو ه��م در زمره 
خودرو ه��اي آلاينده محيط زيس��ت قرار بگيرند. ش��اهد اي��ن ادعا هم 
ردشدن خودرو هاي صفر در آزمون معاينه فني است كه بعضاً مسئولان 
به آمار بالاي اين وسايل اش��اره مي كنند. در اين خصوص رئيس پليس 
ترافيك شهري پليس راهور ناجا با اشاره به عقب ماندگي نوسازي ناوگان 
حمل و  نقل عمومي گفت: بيش از ۶۰درصد وسايل نقليه عمومي فعال در 
كلانشهر تهران فرسوده و آلوده  كننده است.  سرهنگ محمدباقر سليمي، 
با بيان اينكه منابع آلوده كننده هوا طبق نظر كارشناس��ان به دو دسته 
تقسيم مي شوند، گفت: منابع آلاينده ثابت شامل صنعت، كارخانجات و 
مصارف خانگي و منابع آلاينده متحرك نيز شامل وسايل نقليه با سهم 
۷۰درصدي اس��ت. رئيس پليس ترافيك ش��هري ناجا با اشاره به اينكه 
موتورسيكلت ها و خودروها شاخص ترين سهم را در آلوده كردن شهرها 
دارند، گفت: كاميون ها و خودروهاي ديزل با سوخت گازوئيلي و در درجه 
بعدي موتورسيكلت ها بيشترين نقش را در آلودگي هوا دارند.  سرهنگ 
سليمي، سفرها و آمد وشدها را منشأ همه آلودگي هاي هوا دانست و مطرح 
كرد: براي اجراي هر برنامه در كلانشهرها بايد سفر را هدف قرار داد و واحد 
كوچك حمل و نقل را مديريت كرد.  اين مقام مسئول با بيان اينكه مديريت 
تقاضاي سفر در سطح جهاني به شدت مطرح است و كشورها تمام ظرفيت 
خود را براي اين موضوع به كار مي گيرند، افزود: متوليان و طراحان شهري 
بايد با استفاده از سيستم هاي IT و دولت الكترونيك و استفاده از ناوگان 
حمل و نقل عمومي در دسترس و ارزان، انجام سفرهاي شهري با حمل و 
نقل پاك را ترويج كنند.  نگاه جزيره اي و مقطعي به حل آلودگي هوا سبب 
شده تا آلودگي و آلايندگي هوا همچنان ميهمان شهرها و كلانشهرها باشد. 
در اين ميان بيش از ۲۰ دستگاه متولي هواي »پاك« در كشور هستند كه 

اقدامات آنان تاكنون نتوانسته است هوا را پاكيزه كند. 

زهرا چيذري 
  گزارش  يک
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